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Z á p i s n i c a 

zo 16. zasadnutia (mimoriadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre 

 

 

Dátum a miesto konania: Nitra, 16.12.2023  

Prítomní:                         podľa prezenčnej listiny 29 poslancov 

Ospravedlnení:   p. Vančo, p. Gut 

Neskorší príchod:   

 

 

P R O G R A M:  

 

 

1. Otvorenie 

 

2. Voľba pracovných komisií  

 

3. Návrh na riešenie financovania projektu Kreatívneho centra vo výške 9 027 315,17 € 

Spravodajca: p. Štefan Štefek      mat. č. 383/2023 

 

4. Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023 

Spravodajca: p. Štefan Štefek      mat. č. 384/2023 

         

5. Návrh na uznesenie 

 

6. Záver 

 

 

1. Otvorenie 

 

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

 

  Otváram rokovanie 16. zasadnutia (mimoriadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre,              

na ktorom Vás všetkých srdečne vítam. Taktiež vítam aj verejnosť.   

 Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí prítomných 29 poslancov, to znamená, 

že mestské zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

 

2. Voľba pracovných komisií:  

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Predkladám Vám návrh na vytvorenie návrhovej komisie, ktorá bude dozerať                                           

na hlasovanie o uzneseniach počas celého rokovania a priebežne písomne spracovávať 

uznesenia prijaté k jednotlivým bodom rokovania.  
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 Odporúčam ju zriadiť z poslancov mestského zastupiteľstva v tomto zložení: 

 

Predseda návrhovej komisie:   p. Regina Viteková 

Členovia návrhovej komisie:  p. Ľubomír Moravčík  

 p. Štefan Štefek  

 p. Erik Král 

 p. František Hollý 

 

Hlasovanie č. 1 o návrhu na založenie návrhovej komisie 

 

prezentácia – 28 

za – 27 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

 

Ďakujem. Konštatujem, že návrhová komisia bola /jednomyseľne/ schválená. Žiadam týmto 

členov návrhovej komisie, aby začali svoju činnosť. 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Program dnešného zasadnutia je uvedený v pozvánke, ktorá Vám bola spolu                                             

s materiálmi zaslaná do cloudového úložiska WY Drive. Pozvánka Vám bola doručená                  

aj v písomnej podobe do osobných priečinkov poslancov.  

   

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Má niekto z poslancov mestského zastupiteľstva k takto predloženému návrhu  

pripomienky, prípadne iný návrh na zmenu programu? Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať 

o zaradení – potvrdení navrhovaných bodov do programu.   

 

 

p. Oremus - pokiaľ ja mám vedomosť, pán Hattas, tak doteraz vy ste vlastne nereagovali na 

našu výzvu väčšiny poslancov mestského zastupiteľstva. To znamená, že neviem, z akého 

dôvodu by sme teda mali teda dneska prejednávať túto tému, pokiaľ vy ste spôsobili túto 

situáciu, nie my poslanci, ktorí sme tu vo väčšine. A doteraz vy ste neurobili žiadne kroky, ktoré 

boli ústretové, ktoré by jednoznačne deklarovali, že máte snahu danú situáciu riešiť. Vy idete 

svojím štýlom ako valec, kde vidíte len svoje nejaké politické ciele a čisto si idete za tým. To 

znamená, že buď si uvedomíte, že treba rokovať a hľadať riešenie, alebo ja navrhujem, aby sme 

dnes neschválili tento program. Mohli by sme teraz diskutovať o tom, ako ten projekt vznikol, 

tzn., že kedy boli schválené finančné prostriedky, aby to všetci občania vedeli, že schválené 

finančné prostriedky boli 18. novembra 2020, čiže 3 roky dozadu. Vy ste mali dostatočne dlhý 
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časový priestor na to, aby ste tento projekt zrealizovali. Stavebne, ešte tie veci sú nie sú doteraz 

ukončené a finančne ste zatiaľ dokázali spracovať jednu tretinu projektu za 5.000.000 EUR. Od 

nás teraz žiadate, aby sme vám pomohli prefinancovať 10 000 000. Občania, aby ste vedeli, 3 

roky tento projekt je tu na stole a za 3 roky sme sa dopracovali k tomuto záveru, k tomuto 

výsledku. Toto je teraz čisto vaša zodpovednosť, že kde ste nás dostali. Takže odmietam, aby 

sme my boli vykresľovaní v médiách ako taký zlí poslanci, ktorí niečo nechceme, ktorí niečomu 

nepomáhajú. Ja som bol ten poslanec, ktorý na začiatku a mnohí mi to z minulého zastupiteľstva 

môžu potvrdiť, ako jeden z mála som upozorňoval na riziká tohto projektu z hľadiska 

finančného, z hľadiska obsahového. Tie moje upozornenia sa naplnili, ale miesto toho, aby ste 

prišli a hľadali riešenie a kompromisy, idete stále to svoje a ešte si na to slabošsky voláte sem 

kultúrnu obec, ktorá ani nevie podrobnosti celého tohto projektu a snažíte sa tu urobiť nejaký 

nátlak na nás. Verím, že tak ako médiá dávajú vám priestor, dajú priestor aj nám, aby sme mohli 

povedať naše argumenty, aby videli vašu neschopnosť, diletantstvo a finančnú negramotnosť 

kde ste dopracovali mesto dnes. Takže ja navrhujem, aby sme dnes tento program vôbec 

neschválili. 

 

p. primátor - pán poslanec, ďakujem za vaše vystúpenie. Ja len poviem k tomu, že môžeme 

argumentovať pri programe, keď ho otvoríme. Ja len poviem, že od mája riešime túto situáciu, 

kde vieme, že budeme určite potrebovať refinancovanie na tomto projekte, ako aj na ďalších 

projektoch. A mám za to, že môžeme otvoriť plno formátovú diskusiu práve pri tom danom 

programe, nakoľko čas je naozaj najvyšší, tzn., že pokiaľ dnes mestské zastupiteľstvo neprijme 

uznesenie, máme de facto jasné v tejto veci. To znamená, že projekt nebude ďalej financovaný 

z eurofondov. Ja vás chcem poprosiť, aby sme pristúpili k tomu, že program tentokrát otvoríme, 

dáme si plnoformátovú diskusiu, budete mať príležitosť sa vyjadriť aj vy, a tak isto aj ďalší 

poslanci. 

 

p. Mojtová - to, čo sa deje v Mestskom zastupiteľstve v Nitre, má ďaleko od politickej kultúry 

aj snahy o konštruktívne riešenie. 18 poslancov v tejto sále si dalo ultimátum, že v prípade, ak 

primátor odvolá prednostu úradu, svojho poradcu a jedného viceprimátora. Budú hlasovať za 

prefinancovanie kreatívneho centra. Ak sa vám to zdá v poriadku, nám sa to v poriadku nezdá, 

lebo hovoríte raz tak, že ide o peniaze, ide o financie, potom si dáte ultimátum, že vtedy vlastne 

pôjde to prefinancovanie. Pre mňa v minulosti poslanci mestského zastupiteľstva zrušili kino 

Lipa, nechali z neho spraviť sklad Orbis už dávno neslúži na kultúrne podujatia. Ešte svojho 

času, keď idem do minulosti, tak PKO bolo takisto poslancami predané za korunu. Krajské 

mesto Nitra má jedine Domino, odhliadnuc od kultúrnych domov, kde sa realizujú rôzne 

workshopy a kultúrne aktivity. A keď si to prepojíme dnes toľkokrát hovorenou témou 

duševného zdravia, že v poslednom období máme nárast počtu mladých ľudí trpiacich 

úzkosťou, samotou, šikanou, sebapoškodzovaním, drogovými závislosťami, ďalšími sociálno-

rizikovými javmi. To by sme si mali pripomínať. Z dát NCZI je známe, že v minulom roku bolo 

na Slovensku nahlásených 563 samovrážd a 724 pokusov o samovraždu. Čo to má s týmto? No 

v podstate je tam veľa mladistvých ľudí od 15 do 19 rokov, tam bolo dokonaných 16 samovrážd 

a počet pokusov o samovraždu v tejto vekovej skupine vstúpil výraznejšie už druhý rok po sebe. 

V podstate je to najvyšší počet pokusov za sledované obdobie od roku 2008. Nebudem hovoriť 

o počte drogovo závislých či iných sociálno-patologických javoch. To, na čo chcem poukázať 
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je fakt, že my ako poslanci Krajského mesta Nitra máme povinnosť urobiť všetko pre to, aby 

sme deťom a mládeži pomohli. Aktivity kultúrneho centra, kreatívneho centra sú nad 

dimenzované pre všetky vekové kategórie seniorov nevynímajúc. Naši občania si zaslúžia 

vhodné priestory pre rozvoj talentov, zručnosti a možnosti trávenia voľného času. Kreatívne 

centrum je presne takým miestom, mali by sme urobiť všetko pre to. 

 

p. primátor - poprosím Vás, naozaj počúvajme sa, rešpektujme sa, neskáčme si do reči, udržme 

kľud.  

 

p. Mojtová - mala to byť diskusia, pardon, mám posledné 3 vety. Prosím, aby sme to všetko 

urobili preto, aby sme to kreatívne centrum sfunkčnili. My nezastupujeme seba, ale 80 000 

občanov mesta Nitra. My poslanci sme zodpovední, nie primátor, nie vedenie mesta, ale my 

poslanci, všetci poslanci Mestského zastupiteľstva v Nitre. Vážené dámy, vážení páni, dovoľte, 

aby som moje slová ukončila výrokom, ktorý vystihuje aktuálnu situáciu. Čím viac majú tvoje 

činy dopad na životy ostatných, tým viac sa žiada tvoja pokora a ľudskosť. Ďakujem. 

 

Hlasovanie č. 2 o zaradení – potvrdení do programu 

- mat. č. 383/2023 – „Návrh na riešenie financovania projektu Kreatívneho centra vo výške                 

9 027 315,17 €“, 

- mat. č. 384/2023 – „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2023“                                                                                        

 

prezentácia – 29 

za – 12 

proti – 14 

zdržal sa – 3 

Návrh nebol schválený. 

 

 

3.  Záver 

 

p. primátor – vzhľadom k tomu, že program nebol schválený vyhlasujem 16. zasadnutie 

mimoriadneho Mestského zastupiteľstva v Nitre za skončené.  

 

 

Nitra, 12. 12. 2023 

 

Zapísala: 

Lucia Vojtechová, v. r.  

ref. organizačný 

 

 

 

Marek Hattas, v. r.                            Mgr. Martin Horák, v. r.  

   primátor                                                                               prednostu   

 mesta Nitry                                      Mestského úradu v Nitre 


